
Protokol Nr XVIII12 

XVII sesji Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego, ktora odbyla si~ 
w dniu 27 lutego 2012r. w godz. od 10.10 do 13.00 w sali nr 12 Swi~tokrzyskiego Urz~du 
Wojewodzkiego w Kielcach. 

Obradom przewodniczyli: Tadeusz Kowalczyk przewodnicz~cy Sejmiku, 
Marcin OiOg - wiceprzewodnicz~cy Sejmiku. 

Sesja odbyla si~ wedlug nast~puj/:lcego porz/:ldku obrad: 

1. 	 Otwarcie XVII sesji Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 

2. 	 Stwierdzenie kworum. 
3. 	 Zgloszenie wnioskow 0 zmian~ lub uzupelnienie porz/:ldku obrad sesji - glosowanie 

nad wnioskami 0 zmian~ lub uzupelnieniem porz/:ldku obrad. 
4. 	 Wybor sekretarzy obrad. 
5. 	 Zapytania i interpelacje Radnych. 

6. 	 Informacja Marszalka Wojewodztwa z dzialalnosci Zarz/:ldu Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego w okresie pomi~dzy sesjami. 

7. 	 Informacja Przewodnicz/:lcego i WiceprzewodnicZ/:lcych Sejmiku z dzialalnosci 
w okresie pomi~dzy sesjami. 

8. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie rozszerzenia Swi~tokrzyskiego Centrum 
Onkologii w Kielcach poprzez utworzenie Poradni Immunologii: 

a) wystqpienie Wicemarszalka Wojew6dztwa- p. Grzegorz Swiercz, 

b) stanowisko Komisji Zdrowia, Polityki Spotecznej j Spraw Rodziny, 

c) dyskusja 


d) glosowanie uchwaly 


9. 	 Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
z realizacji programu dzialalnosci Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach: 

a) wystqpienie Czlonka Zarz'ldu- p. Piotr lol'ldek, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 


10.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia cennika uslug 
Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach: 

a) wystqpienie Czlonka ZarZ<}du- p. Piotr lol'ldek, 

b) stanowisko Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony Srodowiska, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 


II.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie zmiany uchwaly Nr XV/275/11 Sejmiku 
Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 29 grudnia 2011roku w sprawie Wie10letniej 
Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012-2038: 

a) wystqpienie Skarbnika Wojewodztwa- p. Maria Fidzinska- Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisji Budzetu i Finansow, 

c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 
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12.Rozpatrzenie projekt6w uchwal w sprawie zrnian w budzecie wojew6dztwa na 2012r.: 

a) wyst<ylienie Skarbnika Wojew6dztwa- p. Maria Fidzinska- Dziurzynska, 

b) stanowisko Komisji Budzetu i Finans6w, 


c) dyskusja, 

d) glosowanie uchwaly 
 . ..

13.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawle zaCl~m~Cla kredytu 
w Europejskirn Banku Inwestycyjnym: 

a) wyst<ylienie Skarbnika Wojew6dztwa- p. Maria Fidzinska- Dziurzynska, 


b) stanowisko Komisji Budzetu i Finans6w, 

c) dyskusja, 


d) glosowanie uchwaly 


-PRZERWA
(posiedzenie Komisji Rewizyjnej) 

14.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie wyraZenia zarniaru likwidacji 
Nauczycielskiego Kolegiurn J~zykow Obcych w Sandornierzu: 

a) wystlij)ienie Marszalka Wojew6dztwa- p. Adam Jarubas, 

b) stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, 

c) dyskusja, 


d) glosowanie uchwaly 


15.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przyj~cia Stanowiska Sejrniku Wojew6dztwa 
Swi~tokrzyskiego w sprawie zamiaru reorganizacji S~6w Rejonowych znajdujftcych si~ 
w obszarze wlasciwosci Sftdu Okr~gowego w Kielcach: 

a) wyst<ylienie PrzewodnicZ£!cego Komisji SamorZ£!du Terytorialnego. 

b) dyskusja, 


c) glosowanie uchwaly 


16.Rozpatrzenie projektu uchwaly w sprawie przekazania wg wlasciwosci skargi 
Pana Zdzislawa Seweryna Kusrnierza: 

a) wystlij)ienie Przewodnicz~cego Komisji Rewizyjnej, 

b) dyskusja, 

c) glosowanie uchwaly 


17.Przyj~cie Sprawozdania z wysokosci srednich wynagrodzen nauczycieli 
na poszczeg61nych stopniach awansu zawodowego w szkolach prowadzonych 
przez jednostk~ samorZfl:du terytorialnego. 

18.Sprawy rozne. 

19.Zamkni~cie obrad XVII sesji Sejrniku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 
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Przebieg posiedzenia 

Ad 1- 4. 

Przewodniczqcy Sejmiku otworzyl obrady XVII sesji Sejmiku Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego. Powital radnych i zaproszonych gosci zgodnie z zalqczonymi listami 
obecnosci (zalqczniki nr: 1,2,3,4,5). 

Ponadto Przewodnicz~cy Sejmiku wraz z Marszalkiem Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego 
zlozyli, odchodzltcemu na emerytur~ Dyrektorowi Departamentu Rozwoju Obszarow 
Wiejskich i Srodowiska lanuszowi Sledzifiskiemu, serdeczne podzi~kowania za wszelkie 
dzialania, ktore w czasie swojej dlugoletniej pracy zawodowej czynil na rzecz Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego, wr~czajltc mu upominek oraz kwiaty. 

Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszar6w Wiejskich i Srodowiska - Janusz 
Sledzinski wyrazil swoje zadowolenie, ze zostal pOZegnany w gronie tak zaszczytnych osob. 
Zlozyl przy tym serdeczne podzi~kowania wszystkim tym, ktorych mial przyjemnosc poznac 
i wspolpracowac przez 45 lat swojej pracy zawodowej. 

Przewodniczqcy Sejmiku poinformowal, iz ze wzgl~du na bardzo duzlt obj~tosc uchwal 
dotyczltcych zmian w budzecie wojewodztwa oraz innych materialow na sesje Sejmiku 
oraz w zwillzku z sugestiami Radnych podjltl on - wspolnie z Prezydium decyzj~ 

o zaprzestaniu przesylania materialow w wersji papierowej poczltwszy od osiemnastej, czyli 
kolejnej sesji Sejmiku. 

W wersji papierowej wysylane b~dzie tylko zaproszenie wraz z porzltdkiem obrad sesji. 

Komplet materialow, dost~pny b~dzie wylltcznie w wersji elektronicznej, na Portalu Radnych, 
przynajrnniej siedem dni przed terminem posiedzenia. 

Na kaZdej sesji, do wyswietlania materialow w kolejnosci zgodnej z porzltdkiem obrad, 
b¢zie zapewniony rzutnik. 

o przyj~cie podobnych rozwiqzan przewodniczqcy Sejmiku zwrocil si~ rowniez 
do Przewodniczltcych Komisji Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 

Przewodniczqcy Sejmiku poinformowal rowniez, iz w wyniku bl~du drukarskiego, 
w jednym z projektow uchwal dotyczltcych zmian w budzecie wojewodztwa na 2012r. 
brakuje § 6 i 7. 

Poprawnlt wersj~ Radni otrzymali przed obradami sesji Sejmiku Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego. 

Na zakoficzenie tego punktu Przewodnicz~cy Sejmiku poinformowal, iz wynikla potrzeba 
wprowadzenia do porzltdku obrad sesji punktow dotyczqcych projektow uchwal w sprawie: 

wyrazenia zamiaru likwidacji Nauczycielskiego Kolegium l~zykow Obcych 
w Sandomierzu (jako punkt 14), 

3 



- prZYJItCla stanowiska Sejmiku Wojew6dztwa Swilttokrzyskiego w sprawie zamiaru 
reorganizacji Setd6w Rejonowych znajdujetcych si~ w obszarze wlasciwosci Setdu 
Okr~gowego w Kielcach (jako pUnkt 15), 

- przekazania wg wlasciwosci skargi Pana Zdzislawa Seweryna Kusmierza (jako punkt 16). 

Porzetdek obrad sesji, rozszerzony 0 ww. punkty, Radni otrzymali przed obradami sesji 
(zalqcznik nr 6). 

W wyniku braku uwag Przewodnicz'!cy Sejmiku oznajmil, iz Sejmik przyjetl zaproponowany 
porzetdek obrad. 

Na sekretarzy Sejmik wybral radnych: Mari~ Adamczyk i Marka Boguslawskiego. 

Przewodnicz'!cy Sejmiku stwierdzil, iz w sesji uczestniczy 24 radnych, tym samym obrady 
Set prawomocne. 

Ad 5. 

W punkcie "Zapytania i interpelacje radnych" glos zabrali: 

radna Marzena Marczewska, kt6ra zwr6cila silt do Marszalka i Zarzetdu W ojew6dztwa 
z prosbet 0 poinformowanie Radnych 0 sytuacji plac6wek przedszkolnych, kt6re na terenie 
Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego tworzone byly ze srodk6w unijnych 
(interpelacja stanowi zalqcznik nr 7), 

radna Maria Adamczyk przedstawila osob~ rezysera i scenarzysty filmowo - telewizyjnego, 
scenografa, pedagoga Jana Rybkowskiego (1912-1987). W zwiltzku z przypadajetcetna 2012 
rok tOO. rocznicet urodzin i 25. rocznicet Jego smierci Rada Miasta Ostrowca 
Swi~tokrzyskiego postanowila oddac hold Janowi Rybkowskiemu, oglaszajetc 
rok 2012 Rokiem Jana Rybkowskiego. Ramowy program obchod6w Roku Jana 
Rybkowskiego zawarty jest w zaletczniku do Uchwaly Nr XXl2/2012 Rady Miasta Ostrowca 
Swilttokrzyskiego z dnia 31 stycznia 2012r. (zalqcznik nr 8). 

Radna wystltPila z prosbet do Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego 0 uczestnictwo 
w uroczystosciach zwietzanych z obchodami Roku Jana Rybkowskiego, 

radny J6zef Grabowski zlozyl interpelacje dotyczetce: 
- problemu wyst~powania podtopien w Ostrowcu Swi~tokrzyskim, a w szczeg61nosci 
w dolnej CZltsci miasta. Przyczynet ich wystltpowania jest m.in. nieuporzetdkowany teren 
miltdzywala, zamulenie dna rzeki. Jest to problem nie tylko rzeki Kamienna, ale r6wniez rzeki 
Wisla. Zachodzi wiltc pilna potrzeba poglltbienia dna obu rzek (interpe/acja stanowi zalqcznik 
nr 9), 
- braku prowadzenia prac drogowych na drogach wojew6dzkich Nr: 754 i 755 (interpelacja 
stanowi zalqcznik nr J0). 

Ad 6. 

Radni otrzymali "Informacjlt Marszalka Wojew6dztwa z dzialalnosci Zarzetdu Wojew6dztwa 
Swi~tokrzyskiego w okresie pomiltdzy sesjami (zalqcznik nr J J ). 
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Wobec braku sprzeciwu Przewodniczllcy Sejmiku uznal, iz Sejmik przyj<l.l ww. "Informacj~ 
Marszalka ... ". 

Ad 7. 

Radni otrzymali "Informacj~ Przewodnicz<l.cego i Wiceprzewodnicz<l.cych Sejmiku 
o dzialaniach podejmowanych w okresie pomi~dzy sesjami" (zalqcznik nr 12). 

Wobec braku sprzeciwu Przewodniczllcy Sejmiku uznal, iz Sejmik przyj<l.l ww. " Informacj~ 
Przewodnicz<l.cego... ". 

Ad 8. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie rozszerzenia Swi~tokrzyskiego Centrum 
Onkologii w Kielcach poprzez utworzenie Poradni Immunologii (zalqcznik nr 13). 

Glos zabral Wicemarszalek Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego - Grzegorz Swiercz, ktory 
przedstawil ww. projekt, omowil jego trese, a nast~pnie wniosl 0 przyj~cie przez Sejmik. 

Jolanta Kr~cka, przewodniczllca Komisji Zdrowia, Polityki Spolecznej i Spraw Rodziny, 
poinformowala 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu uchwaly przez Komisj~ (Opinia 
Nr 29112 stanowi zalqcznik nr 14). 

Glosow w dyskusji nie bylo. 

Przewodniczllcy Sejrniku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie rozszerzenia 
Swi~tokrzyskiego Centrum Onkologii w Kie1cach poprzez utworzenie Poradni Immunologii 
Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ 
od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII309/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 15 do protokolu. 

Ad 9 i 10. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
z realizacji programu dzialalnosci Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach (zalqcznik nr 16). 

Glos zabral Dyrektor Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach - Jaroslaw Mostowski, ktory przedstawil ww. projekt, omowil jego trese, 
a nast~pnie wniosl 0 przyj~cie przez Sejmik. 

Glos w dyskusji zabrala radna Jolanta Kr~cka, ktora zwrocila si~ do przedmowcy 
z zapytaniem, czy w Swi~tokrzyskim Osrodku Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach 
prowadzony jest audyt wewn~trzny na He przeprowadzane szkolenia czy dzialalnosc Osrodka 
zmienia obraz wsi kieleckiej, 

Dyrektor Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach -
Jaroslaw Mostowski wyjasnil, iz w SODR niejest prowadzony audyt wewn~trzny, natomiast 
Osrodek rna system zarz<l.dzania jakosci<l. ISO i audyt zewn~trzny prowadzonych szkolen, 
ktore s<l. ankietowane, dzi~ki czemu zostaje oceniana przydatnose szkolen pod wzgl~dem, 
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chociaZby, ich tematyki. Miarlt wydajnosci Osrodka sit rowmez, wykorzystywane 
przez rolnikow, fundusze unijne, jak rowniez gospodarstwa ekologiczne, ktorych ilose wci<ti: 
wzrasta. Osrodek moze pochwalie si~ rowniez wspolpraclt z trzema tysiltcami dzieci 
z obszarow wiejskich, g16wnie na temat bezpieczenstwa pracy w rolnictwie. 

Wojciech Borzfcki, przewodniczl:}cy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Srodowiska, poinforrnowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisj~ 
(Opinia Nr 91112 stanowi zalqcznik nr 17). 

Przewodniczl:}CY Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania z realizacji programu dzialalnosci Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa 
Rolniczego w Modliszewicach Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII310/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie 
i stanowi zalqcznik nr 18 do protokolu. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia cennika uslug Swi~tokrzyskiego 
Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach (zalqcznik nr 19). 

Olos zabral Dyrektor Swiftokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego 
w Modliszewicach - Jaroslaw Mostowski, ktory przedstawil ww. projekt, omowil jego trese, 
a nast~pnie wniosl 0 przyj~cie przez Sejmik. 

Wojciech Borzfcki, przewodniczl:}cy Komisji Rolnictwa, Gospodarki Wodnej i Ochrony 
Srodowiska, poinforrnowal 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisj~ 
(Opinia Nr 92112 stanowi zalqcznik nr 20). 

Olosow w dyskusji nie bylo. 

Przewodniczltcy poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia cennika 
uslug Swi~tokrzyskiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w Modliszewicach Zapytal kto 
z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII311112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie 
i stanowi zalqcznik nr 21 do protokolu. 

Ad 11-13. 

Radni otrzymali projekty uchwal w sprawie: 

- zmiany uchwaly Nr XV/275111 Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 29 grudnia 

2011roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego 

na lata 2012-2038 (zalqcznik nr 22), 

- zmian w budZecie wojewodztwa na 2012r. (zalqcznik nr 23), 

- zmian w budzecie wojewodztwa na 2012r. (zalqcznik nr 24), 

- zmian w budzecie wojewodztwa na 2012r. (zalqcznik nr 25), 

- zaci<tgni~cia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym (zalqcznik nr 26). 
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Glos zabrala Skarbnik Wojew6dztwa Swi~toknyskiego - Maria Fidzioska -
Dziunyoska, ktora przedstawila ww. projekty, ornowil ich trese, a nast~pnie wniosla 
o przyj~cie ich przez Sejrnik. 

Wojciech Borz~cki, zast~pca przewodnicz~cego Komisji Budietu 
i Finans6w, poinformowal 0 pozytywnyrn zaopiniowaniu kolejno ww. projektow przez 
Kornisj~ (Opinie Nr: 103112,106112,104112,105112,107112 stanowiq kolejno zalqczniki 
nr: 27-31). 

Glos w dyskusji zabral radny J6zef Grabowski, ktory nawiq,zujf\:.c 
do wielokrotnego skladania przez siebie interpelacji dotyczf\:.cych rn.in. drog wojewodzkich 
Nr: 744, 754 i 755 oraz dla uszanowania rnieszkancow oraz samorZfldow: Ostrowca 
Swi~tokrzyskiego Bodzechowa, Crnielowa, Ozarowa, Mirca, Starachowic, walczf\:.cych 
o bezpieczenstwo ludzi na drogach, zaapelowal, by zadania drogowe przeanalizowac po raz 
kolejny, tak aby i one znalazly si~ w Wieloletniej Prognozie Finansowej Wojewodztwa 
Swi~tokrzyskiego na lata 2012-2038. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zrniany 
uchwaly Nr XV/275111 Sejrniku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 29 grudnia 2011roku 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego na lata 2012
2038. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciern uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ 
od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII312/12 w ww. sprawie zostala podjl(ta przez Sejrnikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 32 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmian 
w budzecie wojewodztwa na 2012r. Zapytal kto z radnych jest za podjl(ciern uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal sil( od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII313/12 w ww. sprawie zostala podjl(ta przez Sejrnikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 33. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zrnian 
w budZecie wojewodztwa na 2012r. Zapytal kto z radnychjest za podj~ciern uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzyrnal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIIl314112 w ww. sprawie zostala podjl(ta przez Sejrnik jednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 34. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zrnian 
w budzecie wojewodztwa na 2012r. Zapytal kto z radnychjest za podj~ciern uchwaly, kto jest 
przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII315112 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejrnik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 35. 

Przewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zaciftgnil(cia 
kredytu w Europejskirn Banku Inwestycyjnyrn. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciern 
uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzyrnal si~ od glosowania? 
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Uchwala Nr XVIII316/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmik jednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 36. 

Przewodnicza}cy Sejmiku oglosil pilttnastominutow'l przerwlt (posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej) po czym obrady Sejmiku wznowil Wiceprzewodnicza}cy Sejmiku - Marcin 
Oi6g. 

Ad 14. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie wyraZenia zamiaru likwidacji Nauczycielskiego 
Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu (zalqcznik nr 37). 

Glos zabral Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki - , 
Jacek Kowalczyk, kt6ry przedstawil ww. projekt, om6wil jego trese, a nast~pnie wni6s1 
o przyjltcie przez Sejmik. 

Marzena Marczewska, przewodnicza}ca Komisji Edukacji Kultury i Sportu, 
poinformowala 0 pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu przez Komisjlt (Opinia Nr 25/12 
stanowi zalqcznik nr 38). 

Glos w dyskusji zabrali: 

radny Mieczyslaw G~bski, kt6ry wyrazil swoje zdziwienie dotycz'lce braku ch~ci ze strony 
pracownik6w Nauczycielskiego Kolegium J~zyk6w Obcych do pol'lczenia go z PaiJ.stwOW'l 
WyZSZ<l Szkol'l Zawodow'l w Sandomierzu, 

radny Marek Boguslawski uznal natomiast za karkolomn'l argumentacj~ Dyrektora Jacka 
Kowalczyka jakoby nauczyciele i studenci Nauczycielskiego Kolegium Jltzyk6w Obcych 
chcieli likwidacji wlasnej uczelni, 

dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki - Jacek 
Kowalczyk wyj asnil, iz zamiar likwidacji Nauczycielskiego Kolegium J~zyk6w Obcych 
w Sandomierzu podyktowany jest zmian'l przepis6w m6wi'lcych 0 koniecznosci wygaszenia 
do 2015 roku dzialalnosci Nauczycielskich Kolegi6w J~zyk6w Obcych i Kolegi6w 
Pracownik6w Sluzb Spolecznych. 

nauczyciel Nauczycielskiego Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu 
- Pawel Zerebiec, przedstawil Stanowisko Pracownik6w Nauczycielskiego Kolegium 
J~zyk6w Obcych w Sandomierzu, 

radny J6zef Grabowski zwr6cil uwag~, iz sprawa likwidacji Nauczycielskiego Kolegium 
J~zyk6w Obcych w Sandomierzu jest jui: tak naprawd~ przes'ldzona w wyniku decyzji 
ustawodawcy. 
Jednakze pomimo tego, zdaniem radnego, zapewnienie mozliwosci ksztalcenia na wyzszym 
poziomie w Sandomierzu nie lezy wy1'lcznie w kwestii Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego, ale 
przede wszystkim lezy w kwestii wladz miasta i powiatu. To one powinny stworzye dobre 
warunki do zdobycia wyzszego wyksztalcenia, w obranych kierunkach ksztakenia. 

radna Marzena Marczewska wyrazila swoje przekonanie, iz podj~cie decyzji 0 likwidacji 
Nauczycielskiego Kolegium J~zyk6w Obcych w Sandomierzu rzeczywiscie jest niew'ltpliwie 
trudne. 
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Z jednej strony wyrazila zrozumienie dla postawy nauczycieli, a z drugiej dla Radnych Miasta 
Sandomierz, kt6rzy zwr6cili si~ do Radnych Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego, 
by podj~6 wszelkie mozliwe starania i dzialania w celu wypracowania mozliwosci 
kontynuacji w innej formie w Sandomierzu ksztalcenia silt mlodziezy w zakresie nauki 
jltzyk6w obcych na poziomie policealnym. 

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie wyrazenia 
zamiaru likwidacji Nauczycielskiego Kolegium Jltzyk6w Obcych w Sandomierzu. Zapytal kto 
z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII317/12 w ww. sprawie zostala podjltta przez Sejmik: 14 glos6w ZA, 1 glos 
PRZECIW, 5 glos6w WSTRZYMUJf\CYCH SI~ i stanowi zalqcznik nr 39 do protokolu. 

Ad 15. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie przyjltcia Stanowiska Sejmiku Wojew6dztwa 
Swilttokrzyskiego w sprawie zamiaru reorganizacji SI\d6w Rejonowych znajduj~cych Sl~ 
w obszarze wlasciwosci S~du Okr~gowego w Kielcach (zalqcznik nr 40). 

Glos zabral Przewodnicz~cy Komisji Samorz~du Terytoriainego - Tomasz Ramus, kt6ry 
przedstawil Stanowisko Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27.02.2012r. 
w sprawie zamiaru reorganizacji S~d6w Rejonowych znajduj~,.cych si~ w obszarze 
wlasciwosci S~du Okr~gowego w Kielcach (zalqcznik nr 41). 

Glos6w w dyskusji zabral radny Lech Janiszewski, kt6ry zaproponowal, aby w tresci 
Stanowiska zast~i6 slowo "prosb'l" na slowo " wnioskiem". 

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie przyjltcia 
Stanowiska Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego w sprawie zamiaru reorganizacji 
S~d6w Rejonowych znajduj~cych si~ w obszarze wlasciwosci S~du Okr~gowego w Kielcach. 
Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ 
od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII318/12 w ww. sprawie zostala podj~ta przez Sejmikjednoglosnie i stanowi 
zalqcznik nr 42. 

Ad 16. 

Radni otrzymali projekt uchwaly w sprawie przekazania wg wlaSciwosci skargi Pana 
Zdzislawa Seweryna Kusmierza (zalqcznik nr 43). 

Glos zabral Zast~pca Przewodnicz~cego Komisji Rewizyjnej - J6zef Grabowski, kt6ry 
w zwi~zku z odbytym posiedzeniem Komisji Rewizyjnej poswi~conym rozpatrzeniu skargi 
Pana Zdzislawa Seweryna Kusmierza - odczytal tekst Uchwaly Nr 16112 Komisji Rewizyjnej 
Sejmiku Wojew6dztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 lutego 2012r. w sprawie skargi Pana 
Zdzislawa Seweryna Kusmierza (zalqcznik nr 44). 

Glos6w w dyskusji nie bylo. 

9 



Wiceprzewodniczftcy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie 
przekazania wg wlasciwosci skargi Pana Zdzislawa Seweryna Kusmierza. Zapytal kto 
z radnychjest za podj~ciem uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Uchwala Nr XVIII319112 www. sprawie zostala podj~ta przez Sejmikjednoglosnie i stano wi 
zalqcznik nr 45. 

Ad 17. 

Radni otrzymali Sprawozdanie z wysokosci srednich wynagrodzeil nauczycieli 
na poszczegolnych stopniach awansu zawodowego w szkolach prowadzonych przez jednostk~ 
samorzq.du terytorialnego (zalqcznik nr 46). 

Sprawozdanie zostalo przyj~te przez Sejmikjednoglosnie. 

Ad 18. 

W "sprawach roznych" glos zabrali: 

radny Wojciech Borz~cki, ktory powrocil do problemu jakim bylo podj~cie decyzji 
o likwidacji Nauczycielskiego Kolegium J~zykow Obcych w Sandomierzu, a nast~pnie 
przedstawil Stanowisko Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 lutego 2012 roku 
w sprawie planowanego ograniczenia deficytu samorzlt.du terytorialnego (zalqcznik nr 47). 

Glosow w dyskusji nie bylo. 

Wiceprzewodni~zftcy Sejmiku poddal pod glosowanie projekt Stanowiska Sejmiku 
Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego z dnia 27 lutego 2012 roku w sprawie planowanego 
ograniczenia deficytu samorZ<t.du terytorialnego. Zapytal kto z radnych jest za podj~ciem 
uchwaly, kto jest przeciwny, kto wstrzymal si~ od glosowania? 

Stanowisko w ww. sprawie zostalo podj~te przez Sejmik jednoglosnie i stanowi zalqcznik 
nr 48 do protokolu. 

Nast~pnie glos zabral wicemarszalek Wojew6dztwa Grzegorz Swiercz, ktory poruszyl 
problem transplantologii. 

Zwrocil uwag~, iz od lat Wojewodztwo Swi~tokrzyskie jest na koncu, jezeli chodzi 0 ilosc 
pobranych narZ<t.dow od osob, u ktorych stwierdzono smierc mozgowlt.. Co gorsza sytuacja ta 
nie zmienia si~. W ciq.gu ostatnich trzech lat w Wojewodztwie Swi~tokrzyskim dokonano 
tylko trzydziesci razy pobrail narzlt.dow - dwadziescia razy w szpitalach marszalkowskich, 
a tylko dziesi~ciokrotnie w szpitalach powiatowych. W zwi¢u z tym Wicemarszalek 
Wojewodztwa zaapelowal, by POCZlt.c wszelkie starania nad poprawlt. dotychczasowych 
wynikow. 

radny Grzegorz Galuszka w nawilt.zaniu do wypowiedzi przedmowcy poinformowal, 
iz Szpital w Busku - Zdroju, w ktorym jest Dyrektorem, jako jedyny zatrudnia chirurga 
ze specjalnoscilt. transplantologii klinicznej. 

Chirurg ten prowadzi rowniez pogadanki i szkolenia w szkolach w Powiecie Buskim. 
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Radny zaznaczyl, iz brak jest jednak wystarczaj'l.cych funduszy, ktore moglyby dac 
mozliwosc na propagowanie tak waznej idei jak'l. jest transplantologia, tak aby nie bylo 
zastrzezen co do mozliwosci przekazania organow do transplantacji. 

radny Mieczyslaw G~bski zwrocil uwag~ na wci'l.z rosn'l.ce, w Wojewodztwie 
Swi~tokrzyskim, bezrobocie. 

Za niepokoj'l.c'l. uznal rowniez informacj~ 0 coraz mniejszych srodkach finansowych, ktore 
przeznaczane s'l. na staZe zawodowe. 

W zwi'l.zku z tym radny skierowal, do Wicemarszalka Wojewodztwa - Grzegorza Swiercza, 
prosb~ 0 podj~cie dzialaii. d¥'l.cych do pozyskania srodkow finansowych na te cele. 

wicemarszalek Wojewodztwa Grzegorz Swiercz w odpowiedzi na prosb~ przedmowcy 
wyjasnil, iz Wojewodztwo Swi~tokrzyskie pozyskalo w 2012 roku 0 5,6% srodkow 
finansowych wi~cej niz w latach poprzednich, natomiast staZami zawodowymi zajmuj'l. si~ 
Powiatowe Urz~dy Pracy, na ktore Wojewodzki UrZ'l.d Pracy nie rna zadnego wplywu 
merytorycznego. 

Wicemarszalek Wojewodztwa zaznaczyl, iz Wojewodzki Urz'l.d Pracy zajmuje si~ podzialem 
srodkow finansowych na poszczegolne powiaty na zasadzie algorytmu, na ktory wplyw maj'l. 
Radni Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 

radny Tomasz Ramus opowiedzial si~ za radnym Mieczyslawem G~bskim, 

radny Mieczyslaw G~bski powtomie skierowal swoj'l. prosb~ do Wicemarszalka 
Wojewodztwa 0 podj~cie wszelkich mozliwych dzialaii. wobec, przedstawionych przez 
radnego, problemow, 

wicemarszalek Wojewodztwa Grzegorz Swiercz podkreslil, iz nie posiada instrumentarium 
prawnego, by mogl ingerowac w kwestiach zgloszonych przez Radnego Mieczyslawa 
G~bskiego. 

Jako ostatni w dyskusji zabral glos radny Bogdan Latosiiiski, ktory zwrocil uwag~, 
iz naleZaloby si~ przyjrzec skutecznosci wydawanych - mi.in. na szkolenia - Funduszy 
Europejskich w ramach Programu Kapital Ludzki, gdyz zgodnie z informacjami radnego, 
w 80% jest on nieskuteczny. 

Ad 19. 

Wiceprzewodnicz~cy Sejmiku podzi~kowal zebranym za dyscyplin~ i porz'l.dek panuj'l.cy 
na sali, a nast~pnie zamkn'l.l obrady XVII sesji Sejmiku Wojewodztwa Swi~tokrzyskiego. 
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Sekretarze obrad 

Radna Maria Adamczyk ....~f Radny Marek Boguslawski. ..M?'1J~ , 

przeJ.CY. S±jik 
~f'J\j\; . 

Tade owalczyk 

Protok61 sporz.; 
Justyna KObiec ..._~....... r 
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